
8
www.telegrafonl ine.ro

19 - 21 octombrie 2018Ultima “Dacă s-a făcut penicilină din pâine mucegăită, cu siguranţă şi
din tine se poate face ceva”.  Muhammad Ali

Apocalipsa în doar
25 de secunde! Ne

putem proteja?
În contextul simulării modului în care ar interveni

forţele de salvare în urma unui cutremur cu
magnitudinea 7.5 în Vrancea, Institutul Naţional de
Fizică a Pământului (INFP) a dat publicităţii, în această
dimineaţă, documente extrem de îngrijorătoare.
Specialiştii de la INFP au făcut şi ei o simulare a
modului în care s-ar propaga unda seismică, în ce
zone ar putea exista cele mai multe victime şi unde se
vor prăbuşi cele mai multe clădiri. În acest context,
Constantin Ionescu, directorul INFP a declarat pentru
antena3.o: „În cazul unui cutremur, noi avem rol de
informare privind parametrii cutremurului în timp real.
Practic, putem anunţa autorităţile cu 25 de secunde

înainte de a
veni unda
puternică în
Bucureşti,
după aceea se
primesc
parametrii
cutremurului,
cum a fost şi
cel din
scenariu, de
7,5 grade la
adâncimea de
140 de

kilometri. Noi putem estima care a fost distribuţia
intensităţior în teritoriu, faţă de zona epicentrală, astfel
încât, în funcţie de intensitate, putem estima pagubele
la clădirile civile. Zona Vrancea este cea mai afectată
privind felul de percepţie al cutremurelor şi intensitatea
la nivel de localităţi. După aceea se distribuie către
Buzău, către nord (...) Dacă cutremurul ar fi noaptea,
toată populaţia s-ar găsi în clădirile rezidenţiale şi
atunci numărul victimelor ar fi mult mai mare faţă de
situaţia când cutremurul s-ar produce ziua şi toată
lumea ar fi la serviciu. După cum ştiţi, şcolile sau
instituţiile publice sunt construite la un nivel de
intensitate ridicat faţă de clădirile rezidenţiale. Pe
partea de prevenţie, ar fi bine să se pună accentul
privind cum ne comportăm la cutremur. Să nu ieşim din
clădire când simţim cutremurul, să căutăm locul cel mai
sigur din locuinţa noastră”, a precizat specialistul.

Tenismena constănţeană
Simona Halep s-a retras de la
Turneul Campioanelor de la
Singapore, ultima competiţie
majoră din acest an, din cauza
problemelor de sănătate, a
anunţat joi site-ul oficial al WTA.
Liderul ierarhiei mondiale s-a
retras, marţi, şi din turneul de la
Moscova. Halep a anunţat, la 2
octombrie, că a suferit o hernie de
disc, astfel că participarea ei la
turnee până la finalul anului era
sub semnul întrebării. WTA a
confirmat faptul că Simona Halep
va fi numărul 1 mondial la finalul
acestui an, pentru a doua oară
consecutiv, indiferent de
rezultatele pe care le va obţine la
turneul de la Moscova şi la Turneul
Campioanelor.

Simona a ajuns la Singapore,

însă a decis să nu participe la
turneu. „Mereu este dificil să te
retragi de la un turneu important.
Cred că este pentru prima dată în
viaţa mea când fac acest lucru. A
fost o decizie grea, dar este mai
bine pentru sănătatea mea.
Darren a fost sută la sută de acord
cu retragerea mea. pentru că este
îngrijorat pentru spatele meu şi mi-
a spus că cel mai important este
să pun sănătatea pe primul loc.
Mereu a făcut acest lucru de când
am început să lucrăm împreună”,
a declarat Halep, potrivit
wtatennis.com. 

În locul Simonei, la Singapore
va evolua olandeza Kiki Bertens
(locul 10 WTA). Celelalte
participante sunt Caroline
Wozniacki (Danemarca, locul 2
WTA), Angelique Kerber

(Germania, locul 3 WTA), Naomi
Osaka (Japonia, locul 4 WTA),
Karolina Pliskova (locul 5 WTA),
Elina Svitolina (Ucraina, locul 6
WTA), Petra Kvitova (Cehia, locul
7 WTA) şi Sloane Stephens (SUA,
locul 8 WTA). Turneul
Campioanelor se va disputa în
perioada 21-28 octombrie.

Într-un comunicat dat
publicităţii joi, Simona Halep a
afirmat că va face tot posibilul să
revină şi să se califice la ediţia de
anul viitor a Turneului
Campioanelor. Halep este singura
tenismenă în activitate care s-a
calificat de cinci ori consecutiv la
acest turneu și a disputat finala la
Singapore în 2014, la prima ei
participare.
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Simona Halep nu va participa
la Turneul Campioanelor

Simona Halep: „Mereu este dificil să
te retragi de la un turneu important”

Condiții noi de creditare

Un’ te duci tu, aragazule?
Nu la bancă, domnule!
Regulamentul pentru modificarea condiţiilor de

creditare aprobat de Banca Naţională a României
(BNR) priveşte îndeosebi creditele mici, care sunt şi
cele mai periculoase, însă nu va fi o schimbare majoră
în ceea ce priveşte segmentul imobiliar, a declarat
consultantul de strategie la banca centrală Adrian
Vasilescu, citat de agerpres.ro - „Credite de nevoi
personale, pentru un aragaz, pentru un televizor, sunt
cele mai periculoase. Creditele mari, pentru locuinţe, au
avut rate mai mici de neperformanţă. În general, cine
are bani să-şi ia o locuinţă are şi un venit mai mare. Nu
va fi o schimbare majoră în ceea ce priveşte creditarea
imobiliară“. El a explicat că, în prezent, după sistemul
vechi, media pieţei în ceea ce priveşte gradul maxim de
îndatorare era de 47% la creditul ipotecar şi va coborî la
45%. Pentru consum, media pieţei era de 45% şi va
scădea la 40%. Noile reglementări vor intra în vigoare la
1 ianuarie 2019. Iată și un exemplu oferit de BNR:
pentru o persoană cu un venit net de 3.000 lei, rata
lunară maximă este de 1.413 lei până la 31 decembrie
2018, urmând ca de la 1 ianuarie 2019 să nu
depăşească 1.200 lei. Măsuri similare de ordin
prudenţial au fost adoptate deja în ţări precum Ungaria,
Polonia, Estonia, Lituania și Cehia.
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Ianis Hagi și visul de a depăși
performanțele „Generației de Aur”

După calificarea la EURO 2019 cu naționala de tineret

Căpitanul formației FC
Viitorul, Ianis Hagi, care va împlini
luni, 22 octombrie, vârsta de 20
de ani, a revenit
la clubul
constănțean
după obținerea
calificării cu
reprezentativa
de tineret a
României la
turneul final al
Campionatului
European
Under 21,
programat anul
viitor, în Italia și
San Marino.

Autor a
două goluri
superbe cu
Bosnia &
Herțegovina
(direct din corner) și cu
Liechtenstein (dintr-o lovitură
liberă de la 25 de metri), Ianis
Hagi trăiește cel mai frumos
moment al carierei. La revenirea
acasă, căpitanul Viitorului a
acordat un scurt interviu pentru
site-ul oficial al grupării
constănțene, fcviitorul.ro.

„Eram nerăbdători să mergem
la stadion, să înceapă meciul,

pentru că știam că în seara
respectivă puteam să scriem
istorie și să facem o țară întreagă

mândră, din nou. După meci,
fericire, bucurie. Chiar am rămas
surprins pentru că a rămas multă
lume pe stadion la sfârșit, care a
stat să se bucure împreună cu
noi. Și la Ploiești, și la Cluj, au fost
stadioanele pline, și le mulțumim.
De la începutul preliminariilor mă
gândeam că va fi o grupă foarte
grea, grupa morții. Dar în același
timp știam că ne putem bate de la

egal, știam că suntem talentați,
știam că avem o echipă destul de
puternică. Mergem, să zic eu,

foarte pozitivi la Euro.
Mergem să ne batem de
la egal la egal cu orice
echipă, pentru că ne
simțim puternici. Nu avem
ce pierde, nu avem frică
de adversari. Este cel mai
important lucru realizat
până acum în cariera
mea. Este destul de greu
și destul de devreme să
vorbim despre
performanțele pe care le-a
avut Generația de Aur. Am
reușit doar o calificare.
Trebuie să mergem la
Euro și să obținem
rezultate foarte bune
acolo. Să ne calificăm și la
Europene, și la Mondiale,

și la naționala mare la fel, și după
aceea putem vorbi despre
Generația de Aur. Mai avem mult
de muncă, trebuie să fim modești
și să continuăm pe aceeași linie,
să fim serioși și să intrăm pe teren
cu gândul că putem să câștigăm
orice meci”, a declarat Ianis Hagi.
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